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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 931 (MOF alm. del) stillet 18. juni 2025 efter ønske fra 

Marianne Bigum (SF). 

Spørgsmål nr. 931 

”Mener ministeren, at Emballageforordningens genbugskrav kan udmøntes på en måde, så små 

aktører ikke bliver ramt sådan som det beskrives i Altinget?” 

Svar 

Der henvises til Bryggeriforeningens og De samvirkende Købmænds debatindlæg i Altinget fra 17. 

marts 2025 til emballageforordningens konsekvenser for bl.a. mikrobryggerier og små butikker.  

 

Med hensyn til mikrobryggerier, henvises til svar på spørgsmål nr. S 1197 stillet den 27. maj 2025 af 

Brigitte Klintskov Jerkel (KF).  

 

I forhold til butikker og supermarkeder er jeg opmærksom på, og har forståelse for, at 

emballageforordningens krav kan kræve en omstilling frem mod 2030 for særligt de mindre butikker 

og supermarkeder at sælge genbrugsflasker, da de kan optage mere plads, idet de ikke kan 

komprimeres på samme måde som fx dåser.  

 

Det bemærkes, at butikkerne tidligere har håndteret genpåfyldelige flasker. Ifølge dansk pant- og 

retursystems årsrapport fra 2016 er andelen af markedet for genpåfyldelige emballager siden 2002 

faldet fra 100 pct. til 16 pct. i 2016. Af den seneste årsrapport fra 2024 er det yderligere faldet til 6 pct. 

 

Jeg er i løbende dialog med branchen om, hvordan vi sikrer, at mikrobryggerier og butikkerne kan 

fortsætte deres gode arbejde sideløbende med, at markedet for genbrugelige drikkevareemballager 

styrkes. 

 

 

Magnus Heunicke / Signe Vallebo 
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